
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 14. juni stillet følgende spørgsmål nr. 

978 (Alm. del) til ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 978:  

”I forlængelse af samråd med ældreministeren den 6. juni 2017 vedr. køkkenpuljen 

til at forbedre og forny køkkener på plejehjem, jf. samrådsspm. DP, bedes ministeren 

oplyse, hvorfor der ca. er en tredjedel af landets kommuner, der ikke har valgt at 

søge køkkenpuljen. Besvarelsen bedes indeholde en angivelse af årsagen for hver en-

kelt kommune, der ikke har søgt puljen. ” 

 

Svar: 

Som det er almindelig praksis ved puljeopslag, skal de, der søger puljen, begrunde de-

res ansøgninger. Det gælder ikke dem, der ikke søger puljen. 

 

Vi har med køkkenpuljen givet nogle fordelagtige muligheder for kommunerne, der 

vil rykke maden tættere på de ældre. Men det ændrer ikke ved, at tilrettelæggelsen 

af maden på plejehjemmene er en kommunal beslutning, hvor det er vælgerne i kom-

munerne, kommunalpolitikerne står til ansvar for. 
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